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Svar på spørgsmål 525 (Alm. del): 22-10-2010
I brev af 27. september 2010 har udvalget efter ønske fra Pernille Vigsø 
Bagge (SF) stillet mig følgende spørgsmål:

Spørgsmål 525:
"Hvordan harmonerer ministerens pressemeddelelse af 20/9-10 
(Folkeskoler har planlagt flere timer end påkrævet) med de informationer 
og udviklingstendenser, som fremgår af artikel i Mandag Morgen 17/9-
10: Folkeskoletiden skæres fra ni til otte år?"

Svar:
Min pressemeddelelse vedrører skoleårene 2007/08-2009/10. For så vidt 
angår disse skoleår fremgår det af vedlagte analyse, der er udarbejdet af 
UNI-C Statistik og Analyse, at kommuner og folkeskoler samlet set 
overholder minimumstimetallet, og at folkeskolerne samlet set planlagde 
med et timetal, som i gennemsnit var ca. 700 timer over minimumstime-
tallet over et helt skoleforløb. Dette ligger også over de vejledende time-
tal. Der er kun to skoler, som ikke har overholdt det samlede minimums-
timetal. 

Mandag Morgens artikel vedrører planlægningen af de kommende time-
tal. I den forbindelse bør man i øvrigt være opmærksom på, at Mandag 
Morgens artikel bygger på en rundspørge, foretaget af Danmarks Lærer-
forening blandt foreningens medlemmer, og ikke på en analyse af de 
planlagte timetal. 

UNI-C Statistik og Analyse er p.t. (13. september-8. oktober) ved at ind-
samle oplysninger om de planlagte timetal for skoleåret 2010/11. Når 
tallene er indsamlet, vil den første indikation på, hvordan det ser ud med 
timetallene i indeværende skoleår, foreligge. Derefter kan en validering af 
tallene og en undersøgelse af, om minimumstimetallene er overholdt for 
2008/09-2010/11, iværksættes.

Med venlig hilsen

Tina Nedergaard
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